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Protokół Nr 0012.03.3.2024
Komisji Budżetu i Finansów Rady Miasta Kalisza

Protokół Nr 0012.06.3.2024
Komisji Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji Europejskiej Rady Miasta Kalisza

Protokół Nr 0012.07.3.2024
Komisji Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej Rady Miasta Kalisza

Protokół Nr 0012.08.3.2024
Komisji Środowiska i Gospodarki Komunalnej Rady Miasta Kalisza

Protokół Nr 0012.09.2.2024
Komisji Edukacji i Sportu Rady Miasta Kalisza

Protokół Nr 0012.10.2.2024
Komisji Kultury, Turystyki i Dziedzictwa Narodowego Rady Miasta Kalisza

ze wspólnego posiedzenia,
które odbyło się w dniu 11 lipca 2024 roku

*********************************************************************
Obecni na posiedzeniu wg listy obecności dołączonej do niniejszego protokołu.

*********************************************************************

PORZĄDEK OBRAD

1. Otwarcie posiedzenia.

2. Zatwierdzenie porządku obrad.

3. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2024  rok.  (Rodz.

+R+Ś+B+E)

4. Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  dla  Miasta 

Kalisza na lata 2024-2043. (Rodz.+R+Ś+B+E)

5. Pismo  WGM.6823.01.0126.2019.BJ,  D2024.07.00448  Prezydenta  Miasta  Kalisza

z  dnia  4.07.2024  r.  w  sprawie  nieodpłatnego  nabycia  do  zasobu  Miasta  Kalisza,

w trybie  darowizny  od  Skarbu  Państwa  prawa  własności  nieruchomości  zapisanej

w księdze wieczystej nr KZ1A/00011139/1, położonej w Kaliszu przy: ul. Jasnej 1, ul. 



Jasnej 1-3, ul. Jasnej 2, Al. Wolności 14; na cel publiczny, tj. utrzymanie gminnych 

obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz obiektów administracyjnych. (R)

6. Pismo WKST.4040.2.1.2024 Prezydenta Miasta Kalisza z dnia 25 czerwca 2024 r. ws 

wytypowania czterech radnych do prac w Kapitule Nagrody Prezydenta w Dziedzinie 

Kultury. (K)   

7. Korespondencja:

a) pismo WRM.7010.1.43.2024 Prezydenta Miasta Kalisza z dnia 5 lipca 2024 r. 

w  sprawie  opiniowania  projektów  zgłoszonych  do  Budżetu  Obywatelskiego 

(R+Ś+B+E+K+Rodz.);

b) pismo  Miejskiego  Zarządu  Budynków  Mieszkalnych  w  Kaliszu

nr  DZ.4111.4.2024.WPR  z  dnia  27  czerwca  2024  roku  w  sprawie  przetargu 

nieograniczonego na najem lokali użytkowych (Ś). 

8. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

9. Zamknięcie posiedzenia.

***************************************************************************

Ad 1.Otwarcie posiedzenia.

Otwarcia  posiedzenia  dokonał  Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Finansów pan  Andrzej 

Plichta, który powitał wszystkich obecnych radnych oraz gości. 

Ad 2.Zatwierdzenie porządku obrad.

Głosowanie:

Komisja Budżetu i Finansów: 15 osób za, 2 brak głosu (17 obecnych).

Komisja  Rozwoju,  Mienia  Miasta  i  Integracji  Europejskiej:  14  osób  za,  1  brak  głosu

(15 obecnych).

Komisja Edukacji i Sportu: 9 osób za (9 obecnych). 

Komisja Kultury, Turystyki i Dziedzictwa Narodowego: 6 osób za (6 obecnych). 

Komisja Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej: 11 za, 1 brak głosu (12 obecnych).

Komisja Środowiska i Gospodarki Komunalnej: 12 osób za (12 obecnych). 

Wszystkie komisje przyjęły ww. porządek obrad. 

Ad  3.Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  2024  rok.  (Rodz.

+R+Ś+B+E)

Pani Aneta Ochocka skarbnik miasta omówiła powyższy projekt uchwały. 

Radny Dariusz Grodziński zapytał, jak wygląda urealnienie rekompensaty dla Kaliskich Linii 

Autobusowych.  Jaka  była  kwota  wyjściowa i  jaka  będzie  po  urealnieniu.  A także,  kiedy 



pojawiła  się  konieczność  zabezpieczenia  8  000  000  zł  na  poczet  projektu  związanego

z założeniem instalacji fotowoltaicznej na terenie KLA, czy było to w warunkach konkursu, 

czy wyszło to później. 

Pani  Elżbieta  Binder  prezes  zarządu  Kaliskich  Linii  Autobusowych  poinformowała,  że 

projekt złożony został w Narodowym Funduszu Ochrony Środowiska i na początku takiego 

wymogu nie było, ale spodziewano się, że zostanie przedstawione. 

Pani skarbnik dodała, że zwiększenie w Wieloletniej Prognozie Finansowej nastąpi o kwotę 

202 441 584,71 zł i dotyczy to lat 2028-2035.

Pani Karolina Skrzypczyńska poinformowała, że wniosek, który złożyło KLA przeszedł już 

ocenę  formalną  a  teraz  jest  w  trakcie  oceny  merytorycznej.  I  dopiero  teraz  pojawiła  się  

konieczność zabezpieczenia środków finansowych. 

Pani Binder dodała jeszcze, jakie uwagi wniósł NFOŚ w sprawie wniosku Kaliskich Linii 

Autobusowych i jak KLA się do nich odnosi. 

Radny  Radosław  Kołaciński  zapytał,  gdzie  będzie  umieszczona  instalacja  fotowoltaiczna

i ładowarki, czy jest już podpisana umowa z Energą, co z monitoringiem Ośrodka Sportu, 

Rehabilitacji  i  Rekreacji,  czy  te  kamery  będą  podłączone  do  jakiegoś  ogólnego  systemu 

monitoringu, aby w razie konieczności z automatu przyjeżdżała np. straż miejska. I ostatnie 

pytanie,  gdzie  dokładnie  będzie  umieszczona  klimatyzacja  w  Domu Pomocy  Społecznej, 

ponieważ 98 000 zł na klimatyzację to nie jest duża kwota. 

Pani  Binder  odpowiedziała,  że  projekt  obejmuje  instalacje  fotowoltaiczną  we  wszystkich 

miejscach (na warsztacie, na myjni), które były możliwe, na budynku administracyjnym nie 

zostanie  ona  zainstalowana.  Zdecydowano  się  na  wybudowanie  wiat,  na  których 

zainstalowana zostanie fotowoltaika a pod wiatami będą stały autobusy. Jeśli chodzi o drugie 

pytanie, to spółka ma już podpisaną umowę z Energą i są wykonane przyłącza. Dodała, że  

cała zgromadzona energia będzie wykorzystywana przez autobusy.

Pani  Dagmara  Pokorska  naczelnik  Wydziału  Rozbudowy  Miasta  poinformowała,  że  jej 

wydział  realizuje  zadanie  dot.  monitoringu  i  będzie  to  wymiana  istniejącego  systemu 

monitorującego i nowe kamery pozwolą na obserwację większego obszaru, ale nie będzie on 

podłączony do wglądu dla straży miejskiej, ponieważ w tym momencie też nie jest. Dodała,  

że koszty utrzymania powinny być niższe ze względu na nowe sprzęty i tak samo powinno 

być w przypadku wymiany oświetlenia w hali Arena. 

Następnie pani Ochocka udzieliła odpowiedzi na pytanie dotyczące klimatyzacji  w Domu 

Pomocy  Społecznej.  Poinformowała,  że  zakupione  zostaną  2  komplety  ściennych 

klimatyzatorów w gabinetach zabiegowych i 6 kompletów przypodłogowych i sufitowych na 

3 piętrach. 



Głosowanie:

Komisja Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej: 12 za (12 obecnych).

Komisja Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji Europejskiej: 15 osób za (15 obecnych).

Komisja Środowiska i Gospodarki Komunalnej: 12 osób za (12 obecnych). 

Komisja Budżetu i Finansów: 17 osób za (17 obecnych).

Komisja Edukacji i Sportu: 9 osób za (9 obecnych). 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie komisje. 

Ad 4.Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Miasta 

Kalisza na lata 2024-2043. (Rodz.+R+Ś+B+E)

Głosowanie:

Komisja Rodziny, Zdrowia i Polityki Społecznej: 12 za (12 obecnych).

Komisja Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji Europejskiej: 15 osób za (15 obecnych).

Komisja Środowiska i Gospodarki Komunalnej: 12 osób za (12 obecnych). 

Komisja Budżetu i Finansów: 17 osób za (17 obecnych).

Komisja Edukacji i Sportu: 9 osób za (9 obecnych). 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie komisje. 

Ad  5.Pismo  WGM.6823.01.0126.2019.BJ,  D2024.07.00448  Prezydenta  Miasta  Kalisza

z  dnia  4.07.2024  r.  w  sprawie  nieodpłatnego  nabycia  do  zasobu  Miasta  Kalisza,

w  trybie  darowizny  od  Skarbu  Państwa  prawa  własności  nieruchomości  zapisanej

w  księdze  wieczystej  nr  KZ1A/00011139/1,  położonej  w  Kaliszu  przy:  ul.  Jasnej  1,

ul. Jasnej 1-3, ul. Jasnej 2, Al. Wolności 14; na cel publiczny, tj. utrzymanie gminnych 

obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz obiektów administracyjnych. (R)

Pani  Iwona  Kasprzak  naczelnik  Wydziału  Gospodarowania  Mieniem  omówiła  krótko 

powyższe pismo. 

Radny Radosław Kołaciński zapytał, jaka jest wartość nieruchomości. 

Naczelnik odpowiedziała, że wartość nieruchomości wynosi 4 349 000 zł. 

Głosowanie:

Komisja Rozwoju, Mienia Miasta i Integracji Europejskiej: 15 osób za (15 obecnych). Pismo 

zostało pozytywnie zaopiniowane.

Ad 6.Pismo WKST.4040.2.1.2024 Prezydenta Miasta Kalisza z dnia 25 czerwca 2024 r. 

ws  wytypowania  czterech  radnych  do  prac  w  Kapitule  Nagrody  Prezydenta

w Dziedzinie Kultury. (K)   



Pan Maciej Antczak przewodniczący Komisji Kultury, Turystyki i Dziedzictwa Narodowego 

poinformował,  że  swoją  gotowość  do  pracy  w  Kapitule  zgłosili:  radny  Marcin  Strzelec, 

Przewodniczący Rady Miasta pan Sławomir Lasiecki,  radny Eskan Darwich i  pan Maciej 

Antczak. Pozostali radni również zgłosili chęć wzięcia udziału w pracach, jednak wystarczy

4 członków komisji. 

Głosowanie nad kandydaturą pana Marcina Strzelca:  5 osób za,  1 osoba się wstrzymała

(6 obecnych).

Głosowanie  nad  kandydaturą  pana  Sławomira  Lasieckiego:  5  osób  za,  1  osoba  się 

wstrzymała (6 obecnych).

Głosowanie nad kandydaturą pana Eskana Darwicha: 6 osób za (6 obecnych).

Głosowanie nad kandydaturą pana Macieja Antczaka:  5 osób za, 1 osoba się wstrzymała

(6 obecnych).

Wszystkie kandydatury otrzymały pozytywną opinię. 

Ad 7.Korespondencja:

a) pismo  WRM.7010.1.43.2024  Prezydenta  Miasta  Kalisza  z  dnia  5  lipca  2024  r.

w  sprawie  opiniowania  projektów  zgłoszonych  do  Budżetu  Obywatelskiego 

(R+Ś+B+E+K+Rodz.);

Pani  Dagmara  Pokorska  naczelnik  Wydziału  Rozbudowy  Miasta  krotko  omówiła,  jak 

wygląda procedura oceny wniosków złożonych w ramach Budżetu Obywatelskiego. 

Radna Magdalena Sekura-Nowicka zapytała, do kiedy można zgłaszać swoje uwagi.

Pani Pokorska odpowiedziała, że termin mija 19 lipca. 

Radny Andrzej Plichta zapytał, co z kwotami przeznaczonymi na zadania. 

Pani naczelnik odpowiedziała, że kwoty przeznaczone na poszczególne kategorie zadań są 

ustalone w uchwale Rady Miasta z kolei kwoty na poszczególne zadania są podawane przez 

wnioskodawców a wydział to analizuje i w porozumieniu z wnioskodawcami urealnia je, aby 

ich wykonanie było możliwe.

Radny  Dariusz  Grodziński  stwierdził,  że  nie  zgadza  się  z  niektórymi  negatywnymi 

weryfikacjami  zadań.  Wywiązała  się  w  tym  temacie  krótka  dyskusja.  Pani  Pokorska 

wyjaśniła, że radni mają możliwość zgłoszenia uwag zarówno do samych zadań, ich kwot czy 

nawet tego, że zostały negatywnie zweryfikowane i zachęciła do przesłania uwag. 

b)  pismo  Miejskiego  Zarządu  Budynków  Mieszkalnych  w  Kaliszu  nr 

DZ.4111.4.2024.WPR  z  dnia  27  czerwca  2024  roku  w  sprawie  przetargu 

nieograniczonego na najem lokali użytkowych (Ś). 

Komisja zapoznała się z korespondencją.



Ad 8.Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

Brak.

Ad 9.Zamknięcie posiedzenia.

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Finansów  pan 

Andrzej Plichta zamknął posiedzenie dziękując wszystkim za udział oraz dyskusję. 

Protokołowała: 11.07.2024 r. J. Dziedzic

Przewodniczący Komisji 
Budżetu i Finansów 
Rady Miasta Kalisza 

/…/ 
Andrzej Plichta

Przewodniczący Komisji 
Rozwoju, Mienia Miasta
i Integracji Europejskiej

Rady Miasta Kalisza 
/…/ 

Artur Kijewski

Przewodnicząca Komisji 
Rodziny, Zdrowia 

i Polityki Społecznej
Rady Miasta Kalisza 

/…/ 
Karolina Sadowska

Przewodniczący Komisji 
Środowiska i Gospodarki Komunalnej

Rady Miasta Kalisza 
/…/ 

Tomasz Grochowski

Przewodniczący Komisji 
Edukacji i Sportu

Rady Miasta Kalisza 
/…/ 

Marian Durlej

Przewodniczący Komisji 
Kultury, Turystyki i Dziedzictwa 

Narodowego 
Rady Miasta Kalisza 

/…/ 
Maciej Antczak


